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Protokół Nr VI / 2015

z VI Sesji Rady Powiatu Niżańskiego, która odbyła się dnia
26 marca 2015 r. w auli Regionalnego Centrum Edukacji 

Zawodowej w Nisku, ul. Sandomierska 1

            Na  ogólną  liczbę  19  radnych  w  Sesji  uczestniczyło  16  (lista  obecności
wraz z usprawiedliwieniami stanowi załącznik Nr 1 do protokołu).
Ponadto w obradach Sesji uczestniczyli zaproszeni goście  (listy obecności stanowią 
załącznik Nr 2 do protokołu).

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad Sesji Rady Powiatu Niżańskiego.
2. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Powiatu Niżańskiego.
3. Sprawozdanie  Przewodniczącego  Zarządu  o  pracach  Zarządu  w  okresie 

międzysesyjnym.
4. Zapoznanie  się  z  informacją  z  wykonania  zadań  w  zakresie  kultury,

sportu i promocji w 2014 roku oraz zamierzenia na 2015 rok.
5. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego 

zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  rozkładu  godzin  pracy  aptek 
ogólnodostępnych na terenie powiatu niżańskiego na 2015 rok.

6. Zapoznanie  się  ze  sprawozdaniem Komendanta  Powiatowego Policji  w Nisku
z realizacji programów profilaktycznych za 2014 r.

7. Rozpatrzenie  sprawozdania  z  działalności  Powiatowego  Urzędu  Pracy
w Nisku  za  2014 r.  oraz  przedstawienie  potrzeb  w zakresie  działań  na  rzecz 
promocji zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji zawodowej.

8. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  do  realizacji  projektu 
pozakonkursowego  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Nisku
współfinansowanego  ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Społecznego
w  ramach  Osi  priorytetowej  I  Osoby  młode  na  rynku  pracy;  Priorytetu
inwestycyjnego  8ii Trwała  integracja  na  rynku  pracy  ludzi  młodych,
w  szczególności  tych,  którzy  nie  pracują,  nie  kształcą  się  ani  nie  szkolą,
w  tym  ludzi  młodych  zagrożonych  wykluczeniem  społecznym  i  ludzi
młodych  wywodzących  się  ze  środowisk  marginalizowanych,  także
poprzez  wdrażanie  gwarancji  dla  młodzieży;  Cel  szczegółowy  pi  8ii
Zwiększenie  zatrudnienia  ludzi  młodych  do  29  r.ż.  bez  pracy,
w  tym  w  szczególności  osób,  które  nie  uczestniczą  w  kształceniu
i  szkoleniu  (tzw.  młodzież  NEET);  Działanie  1.1  Wsparcie  ludzi  młodych 
pozostających  bez  pracy  na  regionalnym  rynku  pracy  –  projekty
pozakonkursowe  Programu  Operacyjnego  Wiedza  Edukacja  Rozwój
w perspektywie finansowej 2014 – 2020.

9. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
w  sprawie  ustanowienia  nagrody  „Strażak  Roku  Powiatu
Niżańskiego”.
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10. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
w  sprawie  uchwalenia  Powiatowego  Programu  Profilaktyki  Przeciwdziałania 
Przemocy  w  Rodzinie,  Powiatowego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy
w  Rodzinie,  Powiatowego  Programu  Ochrony  Ofiar  Przemocy  w  Rodzinie 
realizowanych na terenie powiatu niżańskiego na lata 2015 – 2020.

11. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
w  sprawie  określenia  środków  z  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób 
Niepełnosprawnych  na  realizację  zadań  z  zakresu  rehabilitacji  zawodowej
i społecznej osób niepełnosprawnych na rok 2015.

12. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych,  których właścicielem lub 
zarządzającym jest Powiat Niżański oraz warunków i zasad korzystania z tych 
przystanków.

13. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
w sprawie powierzenia Gminie Jarocin prowadzenia zadania publicznego.

14. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego 
zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia zobowiązania.

15. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
w sprawie zmian w budżecie Powiatu Niżańskiego.

16. Interpelacje i zapytania radnych.
17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej Sesji.
18. Wolne wnioski i informacje.
19.  Zamknięcie obrad Sesji. 

Ad. 1

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki o  godz.  10  00 

dokonał  otwarcia  obrad  VI  Sesji  Rady  Powiatu  Niżańskiego.  Na  podstawie  listy 
obecności  stwierdził,  że  w  obradach  Sesji  uczestniczy  15  radnych,  wobec  czego 
obrady  są  prawomocne.  Przywitał  przybyłych  radnych,  zaproszonych  gości, 
kierowników  jednostek  organizacyjnych  powiatu,  służb,  inspekcji  i  straży, 
naczelników  wydziałów  oraz  pracowników  Starostwa  Powiatowego  w  Nisku
(wg  list  obecności). Radni  otrzymali  stosowne  zawiadomienie  o  Sesji  zawierające 
porządek obrad  (stanowi załącznik Nr 3 do protokołu) wraz z materiałami na Sesję. 
Czy są uwagi bądź propozycje zmian w porządku obrad? 

Starosta Niżański Robert Bednarz – zgłasza wniosek o poszerzenie porządku obrad 
VI Sesji Rady Powiatu poprzez dodanie po pkt 7 punktów 8 i 9 w brzmieniu: 

„8. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie 
wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  do  realizacji projektu pozakonkursowego

 Powiatowego Urzędu Pracy w Nisku współfinansowanego ze środków Europejskiego
Funduszu Społecznego w ramach Osi priorytetowej I Osoby młode na rynku pracy; 
Priorytetu   inwestycyjnego  8ii Trwała  integracja  na  rynku  pracy  ludzi  młodych, 
w  szczególności  tych,  którzy  nie  pracują,  nie  kształcą  się  ani  nie  szkolą,
w  tym  ludzi  młodych  zagrożonych  wykluczeniem  społecznym  i  ludzi

 młodych  wywodzących  się  ze  środowisk  marginalizowanych,  także
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poprzez  wdrażanie  gwarancji  dla  młodzieży;  Cel  szczegółowy  pi  8ii
 Zwiększenie  zatrudnienia  ludzi  młodych  do  29  r.ż.  bez  pracy,

w  tym  w  szczególności  osób,  które  nie  uczestniczą  w  kształceniu
i  szkoleniu  (tzw.  młodzież  NEET);  Działanie  1.1  Wsparcie  ludzi  młodych
pozostających  bez  pracy  na  regionalnym  rynku  pracy  –  projekty

 pozakonkursowe  Programu  Operacyjnego  Wiedza  Edukacja  Rozwój
w perspektywie finansowej 2014 – 2020.

9. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu Niżańskiego
w sprawie ustanowienia nagrody „Strażak Roku Powiatu Niżańskiego.”

Dotychczasowe punkty porządku obrad od Nr 8 do Nr 17 otrzymają wówczas numery 
odpowiednio od 10 do 19.

Ponadto  zwracam  się  z  prośbą  o  dokonanie  korekty  porządku  obrad  poprzez 
przesunięcie  pkt  6  i  7  odpowiednio  o  dwa  punkty.  Punkty  6  i  7  w  obecnie 
zaproponowanym  porządku  obrad  otrzymałyby  numery  4  i  5,  natomiast
punkty 4 i 5 otrzymałyby numery 6 i 7. 

Zmiana  wynika  z  potrzeby  udania  się  Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Spraw 
Społecznych i Promocji Starostwa Powiatowego w Nisku Anny Orzoł na posiedzenie 
Komisji  Oświaty  w  Rudniku  nad  Sanem,  celem  przedstawienia  informacji 
dotyczących podjęcia współpracy z Gminą i Miastem Rudnik nad Sanem w zakresie 
kształcenia  na  poziomie  gimnazjalnym  dla  osób  dorosłych.  Wnoszę  o  takie  dwie 
zmiany.

O godz. 10.05 na obrady Sesji przybyła radna Grażyna Mączka. W Sesji uczestniczy  
16 radnych.

Nie zgłoszono innych uwag do porządku obrad.

Rada  Powiatu  Niżańskiego  w głosowaniu  jawnym,  16  głosami  „za”
przyjęła porządek obrad wraz ze zmianą polegającą na dodaniu po pkt 14 pkt 15
w brzmieniu: 

„8. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  do  realizacji  projektu

 pozakonkursowego  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Nisku  współfinansowanego
ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Osi priorytetowej I
Osoby młode na rynku pracy; Priorytetu   inwestycyjnego  8ii Trwała  integracja
na rynku pracy ludzi młodych, w szczególności tych, którzy nie pracują, nie kształcą  
się  ani  nie szkolą,  w tym ludzi  młodych zagrożonych wykluczeniem społecznym
i  ludzi  młodych  wywodzących  się  ze  środowisk  marginalizowanych,  także
poprzez  wdrażanie  gwarancji  dla  młodzieży;  Cel  szczegółowy  pi  8ii

 Zwiększenie  zatrudnienia  ludzi  młodych  do  29  r.ż.  bez  pracy,
w  tym  w  szczególności  osób,  które  nie  uczestniczą  w  kształceniu
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i  szkoleniu  (tzw.  młodzież  NEET);  Działanie  1.1  Wsparcie  ludzi  młodych
pozostających  bez  pracy  na  regionalnym  rynku  pracy  –  projekty

 pozakonkursowe Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój w perspektywie  
finansowej 2014 – 2020.

9.  Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
w sprawie ustanowienia nagrody „Strażak Roku Powiatu Niżańskiego.”

oraz  przesunięciu pkt  6  i  7  odpowiednio  o  dwa punkty.  Punkty  6  i  7  otrzymują  
numery 4 i 5, natomiast punkty 4 i 5 otrzymują numery 6 i 7. 

Ad. 2

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – protokół wyłożony 
był  do  wglądu  w  Biurze  Rady  –  czy  radni  mają  uwagi  do  protokołu
z V Sesji Rady Powiatu Niżańskiego?

Radni  nie  zgłosili  uwag  do protokołu  z  V  Sesji  Rady  Powiatu  Niżańskiego,
w związku z czym Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego stwierdził, że protokół  
został przyjęty.

Ad. 3

Starosta  Niżański  Robert  Bednarz  – przedstawił  sprawozdanie  z  prac  Zarządu
w okresie międzysesyjnym (stanowi załącznik Nr 4 do protokołu).
Ponadto  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  uczestniczył  jako  Starosta, 
Przewodniczący  Zarządu  w  różnych  spotkaniach,  między  innymi  w  spotkaniu
z  Wojewodą  Podkarpackim  Małgorzatą  Chomycz  –  Śmigielską  oraz  w  konferencji 
związanej  z  wdrażaniem  programu  strategicznego  „Błękitny  San”,  konferencji 
otwierającej  Regionalny  Program  Operacyjny  Województwa  Podkarpackiego  na  lata
2014 – 2020. Odbyłem szereg spotkań zarówno z dyrektorami departamentów Urzędu 
Marszałkowskiego  Województwa  Podkarpackiego,  jak  i  dyrektorami  wydziałów 
Podkarpackiego Urzędu Wojewódzkiego. Oczywiście są to tematy związane z realizacją 
zadań, które są przedmiotem działalności i realizacji zadań powiatowych.

Radny Grzegorz Bambuch – Starosta nie wspomniał o - mam nadzieję – rozmowach, 
które  przeprowadzał  z  potencjalnym  dyrektorem,  na  stanowisko  wkrótce  wakujące,
w szpitalu.  Zostały  nam praktycznie  jeszcze tylko trzy dni  do powołania  na  funkcję 
nowego dyrektora. Chciałbym, aby Starosta przybliżył nam kandydaturę osoby, której 
zamierza powierzyć funkcję dyrektora. W związku z tym, że 1 kwietnia br. nie będzie 
dwóch managerów naszej placówki, czyli Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Nisku Stanisława Krasnego oraz Zastępcy Dyrektora
ds. Opieki Zdrowotnej Zbigniewa Mączki, czy nie wskazane byłoby wcześniej wdrożenie 
nowego kandydata, który ma pełnić obowiązki, w temat dość ciężki: naszego szpitala?
Czy zasadne jest czekanie do ostatniej chwili z decyzją przedstawienia tego kandydata? 
Czy nie wskazane byłoby (oczywiście to jest Starosty przywilej i obowiązek powołania 
tej  osoby  na  to  stanowisko),  żeby  wcześniej  przedstawić  i  tym samym uciąć  plotki
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i niepokoje, jakie są w załodze?

Starosta  Niżański  Robert  Bednarz  –  tak,  to  prawda,  z  dniem  1  kwietnia  br.
na  stanowisku  dyrektora  Samodzielnego  Publicznego  Zespołu  Zakładów  Opieki 
Zdrowotnej w Nisku będziemy mieć nową osobę. Będzie to osoba, która będzie pełnić 
obowiązki  dyrektora  SPZZOZ w Nisku  do  momentu  wyłonienia  dyrektora  w trybie 
przeprowadzonej  procedury  konkursowej.  Analizowałem,  rozważałem,  możliwość 
podania wcześniejszej informacji na temat osoby, która będzie pełnić obowiązki dyrektora 
do momentu wyłonienia dyrektora w procedurze konkursowej. Uznałem, że nie ma takiej 
potrzeby na chwilę obecną, aby tę kandydaturę, osobę narażać na naciski, wywieranie 
presji czy publiczne komentowanie kwalifikacji i doświadczenia tej osoby, ponieważ na 
pewno będzie sytuacja taka, że jednym kandydatura się spodoba, a ktoś inny być może 
będzie miał zastrzeżenia. Uważam, że nie ma potrzeby, aby wszem i wobec ogłaszać,
kto  będzie  pełniącym  obowiązki  dyrektora.  Zbyt  wczesne  podanie  do  publicznej 
wiadomości, może rodzić takie sytuacje. Obawiam się negatywnych sytuacji,  różnych 
form  nacisku,  poprzez  niewłaściwe  komentarze  na  forach  internetowych  itd.  Sądzę,
że przyjdzie taki czas i  ten czas już za chwileczkę będzie,  ponieważ nowy dyrektor, 
informacja zostanie podana już w następnym tygodniu. Na pewno ta osoba przygotowuje 
się do wdrożenia w realizację tych zadań, które zostaną mu powierzone, zapoznaje się
ze  strukturą  szpitala  powiatowego.  Mogę  powiedzieć,  że  będzie  to  osoba  z  dużym 
doświadczeniem,  a  w  mojej  ocenie  jest  to  bardzo  dobry  fachowiec.  Ponadto,
w  sytuacji,  gdy  na  stanowisku  jest  jeszcze  obecny  Dyrektor  SPZZOZ  w  Nisku
Stanisław  Krasny,  nie  chciałbym  wszem  i  wobec  obwieszczać,  kto  będzie  nowym 
dyrektorem,  może  też  i  dlatego,  żeby  Dyrektorowi  nie  sprawiać  przykrości,
ponieważ do dnia 31 marca br. będzie pełnił swoją funkcję. Uważam, że z mojej strony 
byłoby  to  niekulturalne,  gdybym  się  z  nowym  dyrektorem  bardzo  obnosił.
Jeżeli  chodzi  o  wdrożenie  nowego  dyrektora,  to  kandydat  na  pełniącego  obowiązki 
dyrektora, jestem przekonany, że już się wdraża w pełnienie tej funkcji. Jeżeli chodzi
o  spotkanie  obu  dyrektorów,  uważam,  że  dobrą  formułą  jest  formuła,  która  została 
przyjęta w przypadku przekazania władzy w sytuacji, gdy „przekazywana” jest władza 
przez  poprzedniego  starostę  nowemu  staroście.  Uważam,  że  czy  31  marca  br.,
czy 1 kwietnia 2015 r. takie spotkanie będzie miało miejsce, kiedy ustępujący Dyrektor 
spotka  się  z  nowym  Dyrektorem,  który  będzie  pełnił  obowiązki.  Nic  nie  stoi  na 
przeszkodzie,  aby  sobie  porozmawiali.  Ta  rozmowa  może  być  nawet  kilkugodzinna
i mogą przekazać sobie wzajemne uwagi i spostrzeżenia. W szczególności te uwagi może 
przekazać obecny Dyrektor SPZZOZ w Nisku Stanisław Krasny nowemu dyrektorowi. 
Uważam, że nie ma tutaj zagrożenia. Nie ma obawy, że ta osoba nie będzie potrafiła 
odpowiednio wejść w pełnioną funkcję dyrektora szpitala. 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – dobrze byłoby jeszcze 
dla tej osoby pseudonim wymyślić, żeby jeszcze mogła przez cały kwiecień nie ujawniać 
się.  Uważam,  że jeżeli  Starosta jest  pewny, że osoba,  która  ma tu przyjść  i  ma być 
dyrektorem i jest ona pewna, że potrafi sprostać temu zadaniu i jest pewna, że chce się 
tego podjąć, to uważam, że nie ma jej co trzymać pod kloszem i ukrywać. Ona już dawno 
powinna skontaktować się Dyrektorem SPZZOZ w Nisku Stanisławem Krasnym i powoli 
przejmować  szpital.  To  nie  jest  przejęcie  biurka.  Gdy  jeden  urzędnik  przychodzi
i wchodzi na miejsce drugiego, też musi pewne dokumenty, pewną pracę przekazać i też 
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jest to skomplikowane, a cały szpital przekazać osobie, jeżeli ona ten szpital przejmie
w  ciągu  godziny  czy  nawet  paru  godzin,  to  musi  być  nadzwyczajna  osoba.
Uważam, że jesteśmy na tyle dojrzałymi ludźmi, że pewne sprawy powinniśmy robić
w pewnym cyklu, z pewnym wyprzedzeniem, a nie zza węgła, ponieważ to, że ktoś jest 
narażony na opisywanie w internecie, na stronach internetowych, to jest ryzyko nasze 
zawodowe i od tego się nie ustrzeżemy. Ktoś, kto podejmuje się pełnić funkcję publiczną, 
taką jak stanowisko dyrektora  szpitala,  musi  w ryzyko pełnienia  tej  funkcji,  zawodu 
wpisać to, że nie wszyscy będą zadowoleni i że będą dokuczać na stronach internetowych. 
Tak ma każdy. Nie tylko dyrektor szpitala. Czy Starosta ujawni,  czy nie ujawni tego 
nazwiska,  nikt  Starosty  nie  zmusi  do  tego,  natomiast  ważne  jest,  aby  przejmowanie 
szpitala zaczął jak najszybciej. To jest moje zdanie. Nie wiem, jak Rada na to patrzy. 
Szpital to jest sprawa bardzo poważna i trzeba ją naprawdę poważnie potraktować, a nie 
tak zza węgła. To jest moje zdanie.

Radny Grzegorz Bambuch  – zgadzam się  z  Przewodniczącym Rady,  ponieważ też 
zrozumiałem ze słów Starosty, że myśli o kurtuazyjnym przekazaniu władzy, ale tutaj 
chodzi przede wszystkim o przekazanie problemu, ponieważ szpital to przede wszystkim 
pewne problemy. Problemy z protestem pielęgniarek, problem z inwestycją pt.: Szpitalny 
Oddział Ratunkowy, która naprawdę jest w tej chwili zachwiana, ewentualnie jest w takim 
stadium,  gdzie wiele może się wydarzyć. O to chodzi, żeby pewne rzeczy były wcześniej 
przekazane i żeby pewnym rzeczom czy procesom nadać tok już teraz i nie rozumiem 
zupełnie tego podejścia „top secret”, co to za informacja jest. Jeżeli to jest rzeczywiście 
dobry  kandydat,  to  trzeba  się  nim  chwalić  i  nie  chować  pod  korcem.
Trzeba go pokazywać,  jeżeli  Starosta  ma takie przekonanie,  a  nabył  go w przeciągu 
dwóch, trzech miesięcy obserwacji i uważa, że to jest dobry kandydat, to trzeba mówić
o tym głośno, że to jest dobry kandydat i tym samym dobrze to wpłynie na morale załogi. 
Widzimy to od wewnątrz, że pracownicy potrzebują tej informacji. Każdy chce usłyszeć, 
że  po  odejściu  Dyrektora  SPZZOZ w Nisku Stanisława Krasnego  nie  będzie  końca
i że nie przyjdzie ktoś niekompetentny. Informacja, którą przekazałby Starosta w ten 
sposób, byłaby naprawdę dobrze odbierana przez załogę i byłoby to budowanie dobrego 
wizerunku szpitala i dyrektora czy pełniącego obowiązki dyrektora, stąd nie czuję tej 
myśli, która kieruje Starostą.

Starosta Niżański Robert Bednarz – zgadzam się z częścią tych wypowiedzi, zarówno 
Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego, jak i Przewodniczącego Komisji Zdrowia 
i Pomocy Społecznej oraz Bezpieczeństwa Publicznego radnego Grzegorza Bambuch. 
Zgadzam się i mogę zapewnić, że na pewno będzie to osoba z dużym doświadczeniem,
w  mojej  ocenie  bardzo  dobry  fachowiec  i  dopowiem  więcej:  informacje  na  temat 
problemów szpitala, kwestii, którymi będzie musiał się zająć dyrektor, który będzie pełnił 
obowiązki po 1 kwietnia br. są przekazywane. Jest w kwestie, które są trudne, wdrażany. 
Odbywamy szereg rozmów i wydaje mi się, że będzie przygotowany do tego, aby tym 
tematom podołać.

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań do przedstawionego sprawozdania.
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Ad. 4

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki  –  wszyscy  radni
w  materiałach  na  Sesję  otrzymali  informację  z  wykonania  zadań
w zakresie kultury, sportu i promocji w 2014 roku oraz zamierzenia na 2015 rok (stanowi 
załącznik Nr 5 do protokołu) i zapoznali się z nią. Czy są pytania do Naczelniku Edukacji, 
Spraw Społecznych  i  Promocji  Starostwa  Powiatowego  w  Nisku  Anny  Orzoł  w tej 
sprawie? Jakie są pytania co do wykonania zadań z tamtego roku i co do planowanych 
zadań na rok bieżący?

Radni nie zgłosili uwag i zapytań do przedstawionej informacji.

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki  –   z  przedstawioną 
informacją zapoznała się Komisja Oświaty, Kultury i Sportu oraz Promocji Powiatu Rady 
Powiatu Niżańskiego. Radni nie mają pytań. Stwierdzam, że informacja została przyjęta.

Ad. 5

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Spraw  Społecznych  i  Promocji  Starostwa 
Powiatowego w Nisku Anna Orzoł –  przedstawiła projekt oraz uzasadnienie uchwały 
Rady Powiatu Niżańskiego zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin 
pracy  aptek  ogólnodostępnych  na  terenie  powiatu  niżańskiego  na  2015  rok
(projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  stanowi  załącznik  Nr  6  do  protokołu).
W związku z pojawieniem się nowej apteki w mieście Nisko, jest to apteka o nazwie 
„Nova”, ul. Sandomierska oraz zmianą rozkładu godzin pracy dwóch aptek: „Centrum”, 
Jolanta  Tondel  oraz  „Centrum”,  Stanisława  Szewc,  jest  potrzeba  podjęcia  uchwały 
zmieniającej.  Odnośnie  rozkładu godzin aptek została  zaciągnięta  opinia  burmistrzów
i wójtów gmin z terenu Powiatu Niżańskiego oraz Podkarpackiej Okręgowej Izby Aptek.

Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  oraz  Bezpieczeństwa 
Publicznego Rady Powiatu Niżańskiego Grzegorz Bambuch  – opinia Komisji  jest 
pozytywna.

W  zarządzonej  przez  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Niżańskiego  dyskusji,  nikt
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał  
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  16 głosami „za” 
podjęła

UCHWAŁĘ Nr VI / 26 / 2015

zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  rozkładu  godzin  pracy  aptek 
ogólnodostępnych  na  terenie  powiatu  niżańskiego  na  2015  rok
(stanowi załącznik Nr 7 do protokołu).
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 Ad. 6

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – radni w materiałach 
na dzisiejszą Sesję otrzymali sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w Nisku
z realizacji programów profilaktycznych za 2014 r. Zwraca się z prośbą o pytania w tym 
zakresie. Czy są pytania co do programów profilaktycznych?

Radni nie zgłosili uwag i zapytań do sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji
w Nisku z realizacji programów profilaktycznych za 2014 r. 

p. o. Komendant Powiatowy Policji w Nisku Jacek Iracki – przedstawił  sprawozdanie 
Komendanta  Powiatowego  Policji  w  Nisku  z  realizacji  programów  profilaktycznych
za 2014 r. (stanowi załącznik Nr 8 do protokołu).
Jako informację uzupełniającą dodał, że nie są to działania, które realizujemy jedynie jako 
policja. Szereg podmiotów poza policyjnych jest w realizację tych działań angażowanych.
W  ramach  działań  profilaktycznych  nie  ograniczamy  się  do  konwencjonalnych 
zachowań. Próbujemy różnych metod dotarcia do społeczeństwa. Jedną z nich jest na 
przykład  przekazywanie  informacji  o  zagrożeniach,  apel  do  mieszkańców  poprzez 
proboszczów  parafii  na  terenie  Niska.  Kolejne  działania  to  debaty  społeczne.
Odbyła się bardzo żywa, aktywna debata ze strony osób uczestniczących, z seniorami,
w ubiegłym roku.

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki –  uważam, że każdy
z  radnych  zapoznał  się  i  wie,  w  jak  wielki  obszar  profilaktyki  wchodzi  policja.
To  nie  tylko  karanie,  zatrzymywanie  i  tego  typu  działania,  ale  coraz  szerszy  okres 
działania w tzw. profilaktyce. Sądzę, że to jest bardzo słuszna droga. Tak, jak dzisiaj, 
będziemy  podejmować  uchwałę  dotyczącą  Strażaka  Roku,  tak  niedługo  Komendant 
Powiatowy Policji w Nisku zgłosi i będziemy wybierać honorowego policjanta Powiatu 
Niżańskiego,  wybranego  ze  społeczności  współpracującej  z  policją.  Mam  nadzieję,
że i takich czasów doczekamy. Czy są pytania, które radnych frapują i chcieliby jeszcze 
dodatkową odpowiedzieć od Komendanta usłyszeć?

Radni nie zgłosili zapytań.

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – z przedstawionym 
sprawozdaniem  zapoznała  się  Komisja  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  oraz 
Bezpieczeństwa Publicznego Rady Powiatu Niżańskiego.

p. o. Komendant Powiatowy Policji w Nisku Jacek Iracki – Przewodniczący Rady 
powiedział, że będziemy wybierać policjanta. Od szeregu lat działają, są organizowane
w  naszych  strukturach  konkursy:  Policjant  Prewencji  czy  Policjant  Patrolowy,
gdzie  występują  dwie  osoby,  Dzielnicowy  Roku  i  Policjant  Ruchu  Drogowego.
Jeżeli chodzi o Policjanta Ruchu Drogowego, to funkcjonariusz  naszej jednostki, nie 
pierwszy  raz  (wcześniej  był  inny  funkcjonariusz,  teraz  inny),  w  ubiegłym  roku
Pan Drzymała zajął punktowane miejsce.
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Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – chyba nie wręczył ani 
jednego mandatu.

p. o. Komendant Powiatowy Policji w Nisku Jacek Iracki – nie, to jest zupełnie co 
innego: jazda na motocyklu, kierowanie na skrzyżowaniu, gdzie skrzyżowania nie są takie 
jak w Nisku, ale w bardzo dużych miastach. Zazwyczaj rozgrywa się to w Warszawie. 
Występowali  na  eliminacjach  centralnych i  niewiele  brakowało,  żeby znaleźli  się  na 
podium. Ponadto funkcjonuje ogólnopolski program: Policjant, który mi pomógł. Jest to 
za pośrednictwem również niebieskiej linii. Wystarczy wpisać w wyszukiwarkę i od razu 
procedura  wyłaniania  takiego  funkcjonariusza  występuje.  Jako  strona  służbowa, 
przełożeni nie mamy nic w sensie decyzyjnym. Jest to oddźwięk społeczny. Dwa lata 
temu policjant  z  tutejszej  jednostki  został  laureatem.  Jeżeliby  Państwo mieli  takiego 
funkcjonariusza,  który w sytuacji  dramatycznej  lub innej,  może ktoś  chciałby w taki 
sposób podziękować za udzieloną pomoc, to można takiego funkcjonariusza zgłosić.

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – teraz mamy pole do 
popisu. Na pewno wiele osób skorzysta. Nie byliśmy do końca świadomi akcji, które są 
przez policję przeprowadzane.
 
p. o. Komendant Powiatowy Policji w Nisku Jacek Iracki – jest zgłoszenie osoby
z  terenu  powiatu,  która  wysłała  tą  drogą  określoną,  a  dodatkowo  przysłała  do  nas 
informację. Kapituła Konkursu jest Ogólnopolska.

 Ad. 7

Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Nisku Waldemar Ślusarczyk  – 
przedstawił sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nisku za 2014 r. 
oraz  potrzeb  w zakresie  działań  na  rzecz  promocji  zatrudnienia,  łagodzenia  skutków 
bezrobocia i aktywizacji zawodowej (stanowi załącznik Nr 9 do protokołu).
Dodał,  że  dzisiaj  radni  będą  podejmować  uchwałę  dotyczącą  wyrażenia  zgody
na  przystąpienie  do  projektu  w  nowej  edycji,  nowej  perspektywie  finansowej, 
finansowanego  z  Europejskiego  Funduszu  Społecznego  tzw. Powera,  czyli  Program 
Operacyjny Wiedza, Edukacja, Rozwój. Jest to kontynuacja tzw. projektu systemowego
i  tutaj  już  mamy  zagwarantowaną  kwotę  3.000.000  zł.  Oczywiście,  należy  napisać 
wniosek i ten wniosek musi spełniać wszystkie wymagania. Następnie mamy możliwość 
pozyskania  środków  z  Regionalnego  Programu  Operacyjnego.  Wstępnie  podzielono
te środki i na Powiat Niżański przypadnie kwota 1.870.000 zł. Minister uruchomił dalszą 
rezerwę i tutaj mamy znowu „zapalenie płuc”, ponieważ rezerwa została uruchomiona
na  dniach  i  wnioski  musimy  złożyć  do  poniedziałku.  Są  to  dwa  wnioski  dotyczące
osób  w  szczególnej  sytuacji  na  rynku  pracy,  osób  kwalifikujących  się  z  art.  49,
czyli  długotrwale  bezrobotnych  i  młodych.  Na  ten  pierwszy  wniosek  ubiegamy
się o kwotę 1.052.000 zł. Drugi wniosek, dotyczący osób powyżej 50 roku życia, opiewa 
na kwotę 320.000 zł. Poza tym, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Nisku podpisał 
umowę, która dotyczy działań aktywizacyjnych dla osób bezrobotnych, prowadzonych 
przez podmiot zewnętrzny. W ustawie o promocji zatrudnienia mamy taką możliwość. 
Marszałek Województwa ze swoich środków może zabezpieczyć pewną kwotę do tej 
aktywizacji i dla urzędów pracy, gdzie stopa bezrobocia jest dość wysoka, wytypowano 
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na terenie Podkarpacia cztery urzędy pracy, tj. w Przemyślu, Łańcucie, Nisku i Sanoku. 
Jako Powiatowy Urząd Pracy w Nisku mamy docelowo skierować do Stowarzyszenia
B-4, ponieważ to stowarzyszenie wygrało przetarg na aktywizację osób bezrobotnych, 
grupę 375 osób bezrobotnych i ta grupa będzie aktywizowana  w podobny sposób, jak w 
urzędach pracy, tylko nie tak szybko jak w urzędach pracy i nie w takich ilościach, patrząc 
na  jednego  pracownika.  Jeżeli  doradcy  klienta  tworzą  w  ciągu  roku
w przeliczeniu na jednego doradcę ok. 700 indywidualnych planów działania, tak w tym 
stowarzyszeniu  przewidzianych  jest  70.  Jest  to  zdecydowana  różnica.  Nie  będę 
oczywiście mówił o kwotach.  Bardzo ważne,  jeżeli  chodzi  o  funkcjonowanie  urzędu 
pracy jest efektywność, wskaźnik efektywności zatrudnieniowej i taki wskaźnik, również 
kosztowej, określa corocznie Ministerstwo Pracy, i w związku z tym wskaźnikiem urząd 
pracy otrzymuje dodatkowe środki na wynagrodzenie. Tak, jak do tej pory obligatoryjnie 
było, że 7% otrzymujemy od algorytmu poprzedniego na wynagrodzenie pracowników, 
tak  teraz  jest  5%  i  2%  to  tzw.  premia  uznaniowa,  jeżeli  osiągniemy  wskaźnik 
zatrudnieniowy.  Udało  nam  się  za  2013  r.  osiągnąć  ten  wskaźnik  i  wobec  tego
środki do nas dotarły. Na koniec marca będziemy obliczać wskaźnik za 2014 r.

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Aktywizacji Rynku Pracy Rady 
Powiatu  Niżańskiego  radny  Krzysztof  Kiszka –  Komisja  zapoznała  się
ze sprawozdaniem i nie wniosła zastrzeżeń.

Radni nie zgłosili uwag i zapytań do sprawozdania z działalności Powiatowego Urzędu 
Pracy w Nisku za 2014 r. oraz potrzeb w zakresie działań na rzecz promocji zatrudnienia,  
łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji zawodowej.

Ad. 8

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki  –  konkluzją 
wystąpienia  Zastępcy Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Nisku i przedstawienia 
radnym projektu uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie wyrażenia zgody na 
przystąpienie  do  realizacji  projektu  pozakonkursowego  Powiatowego  Urzędu  Pracy
w  Nisku  współfinansowanego  ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Społecznego
w ramach Osi priorytetowej  I  Osoby młode na rynku pracy (…) będzie podjęcie tej 
uchwały  (projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  stanowi  załącznik
Nr 10 do protokołu).

Odczytał  projekt  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego  w  sprawie  wyrażenia  zgody
na przystąpienie do realizacji projektu pozakonkursowego Powiatowego Urzędu Pracy
w  Nisku  współfinansowanego  ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Społecznego
w ramach Osi priorytetowej I Osoby młode na rynku pracy; Priorytetu inwestycyjnego 8ii 
Trwała integracja na rynku pracy ludzi młodych, w szczególności tych, którzy nie pracują,  
nie  kształcą  się  ani  nie  szkolą,  w  tym  ludzi  młodych  zagrożonych  wykluczeniem  
społecznym i  ludzi  młodych wywodzących się ze środowisk marginalizowanych,  także  
poprzez  wdrażanie  gwarancji  dla  młodzieży;  Cel  szczegółowy  pi  8ii  Zwiększenie  
zatrudnienia ludzi młodych do 29 r.ż. bez pracy, w tym w szczególności osób, które nie  
uczestniczą w kształceniu i szkoleniu (tzw. młodzież NEET); Działanie 1.1 Wsparcie ludzi  
młodych pozostających bez pracy na regionalnym rynku pracy – projekty pozakonkursowe 
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Programu  Operacyjnego  Wiedza  Edukacja  Rozwój  w  perspektywie  finansowej
2014 – 2020.

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Aktywizacji Rynku Pracy Rady 
Powiatu Niżańskiego radny Krzysztof  Kiszka –  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały.

W  zarządzonej  przez  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Niżańskiego  dyskusji,  nikt
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał  
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  16 głosami „za” 
podjęła

UCHWAŁĘ Nr VI / 27 / 2015

w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  do  realizacji  projektu 
pozakonkursowego Powiatowego Urzędu Pracy w Nisku współfinansowanego 
ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Osi priorytetowej 
I  Osoby  młode  na  rynku  pracy;  Priorytetu  inwestycyjnego  8ii  Trwała 
integracja na rynku pracy ludzi młodych, w szczególności tych, którzy nie 
pracują, nie kształcą się ani nie szkolą, w tym ludzi młodych zagrożonych 
wykluczeniem społecznym i  ludzi  młodych wywodzących  się  ze  środowisk 
marginalizowanych,  także  poprzez  wdrażanie  gwarancji  dla  młodzieży;
Cel  szczegółowy  pi  8ii  Zwiększenie  zatrudnienia  ludzi  młodych  do  29  r.ż.
bez pracy, w tym w szczególności osób, które nie uczestniczą w kształceniu
i  szkoleniu  (tzw.  młodzież  NEET);  Działanie  1.1  Wsparcie  ludzi  młodych 
pozostających  bez  pracy  na  regionalnym  rynku  pracy  –  projekty 
pozakonkursowe  Programu  Operacyjnego  Wiedza  Edukacja  Rozwój
w perspektywie finansowej 2014 – 2020 (stanowi załącznik Nr 11 do protokołu).

Ad. 9

Wicestarosta  Niżański  Adam  Mach –  przedstawił  projekt  uchwały  Rady  Powiatu 
Niżańskiego  w  sprawie  ustanowienia  nagrody  „Strażak  Roku  Powiatu
Niżańskiego”(projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  stanowi  załącznik  Nr  12  do 
protokołu).
Z inicjatywy Zarządu Powiatu Niżańskiego został przedłożony radnym projekt uchwały 
w  sprawie  ustanowienia  nagrody  „Strażak  Roku  Powiatu  Niżańskiego”.  Nagroda 
przyznawana jest corocznie za wybitne osiągnięcia w służbie pracy społecznej w roku 
poprzedzającym  przyznanie  nagrody  w  kategoriach  Strażak  Ochotnik  oraz
Strażak PSP w Nisku.  Nagrodę  przyznaje  Kapituła  Konkursu.  Zasady wyboru przez 
Kapitułę Konkursu Strażaka Roku Powiatu Niżańskiego zawiera regulamin stanowiący 
załącznik  do  niniejszego  projektu  uchwały.  Wysokość  środków  przeznaczonych
na nagrody ustalana jest corocznie w budżecie powiatu. Wykonanie uchwały powierza się 
Zarządowi Powiatu. Projekt tej uchwały przedstawił, aby docenić trudną pracę strażaków 
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ochotników.  Ważna  jest  popularyzacja  i  istnieje  społeczna  potrzeba  promowania
i  premiowania  mistrzostwa  w  zawodzie,  a  także  wykazania  się  wzrostem  poczucia 
bezpieczeństwa  ratowania  oraz  bezpieczeństwa  ratowników  i  rozwoju  ratownictwa. 
Integralną  częścią  projektu  uchwały  jest  Regulamin  konkursu.  Odczytam  założenia 
Regulaminu.

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – radni zapoznali się
z Regulaminem. Uważa, że uzasadnienie do tej uchwały jest najważniejsze. Jeżeli radni 
mają pytania, to tak kontynuowalibyśmy. 

Wicestarosta Niżański Adam Mach – przypomnę, że radni dzisiaj otrzymali projekt tej 
uchwały w pierwszej formie, natomiast dzisiaj Komisja Oświaty, Kultury i Sportu oraz 
Promocji Powiatu Rady Powiatu Niżańskiego wprowadziła oprawkę w pkt 8 Kapituła
i  proponuje,  aby  skład  Kapituły  przedstawiał  się  następująco:  dwóch  przedstawicieli 
Zarządu Powiatu Niżańskiego, w tym Przewodniczący Zarządu Powiatu Niżańskiego, 
przedstawiciel  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku,  Komendant  Powiatowy 
Państwowej Straży Pożarnej w Nisku, Prezes Zarządu Oddziału Powiatowego Związku 
Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Nisku oraz wprowadzona zmiana: przedstawiciel 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Promocji Powiatu. Ogólne założenia są takie,
że  Komendant  Powiatowy  PSP w  Nisku  przedstawia  do  Kapituły  trzy  propozycje 
strażaka, natomiast poszczególne zarządy gminne i miejsko-gminne po jednym strażaku 
ochotniku.  Kapituła  spośród  nich  wybiera  jednego  strażaka  Komendy  Powiatowej
PSP w Nisku oraz jednego strażaka ochotnika. Wręczenie nagród odbywa się podczas 
Święta Strażaka, corocznie.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Promocji Powiatu Rady 
Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Bronkiewicz –  opinia  Komisji  jest  pozytywna,
z tym że wnosimy poprawkę dotyczącą wydelegowanie jednego przedstawiciela Komisji, 
dodatkowo w skład Kapituły.

W  zarządzonej  przez  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Niżańskiego  dyskusji,  nikt
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał  
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie, wraz ze zgłoszoną poprawką.

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie,  15 głosami „za”,
przy 1 „wstrzymującym się” podjęła

UCHWAŁĘ Nr VI / 28 / 2015

w  sprawie  ustanowienia  nagrody  „Strażak  Roku  Powiatu
Niżańskiego” (stanowi załącznik Nr 13 do protokołu).
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Ad. 10

Kierownik  Powiatowego Centrum Pomocy  Rodzinie  w Nisku Marta  Ciosmak – 
przedstawiła  projekt  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego  w  sprawie  uchwalenia 
Powiatowego  Programu  Profilaktyki  Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie, 
Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie, Powiatowego Programu 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie realizowanych na terenie powiatu niżańskiego na 
lata 2015 – 2020  (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi załącznik Nr 14 do 
protokołu).
Podjęcie tych programów wynika z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie.
Są to zadania własne powiatu. Programy zostały opracowane przez Zespół, który powołał 
Starosta zarządzeniem, w celu ich opracowania. W skład Zespołu wchodzili fachowcy, 
ponieważ  w  opracowaniu  programów  udział  wzięli  pracownicy  Ośrodka  Interwencji 
Kryzysowej  w  Rudniku  nad  Sanem,  czyli  znawcy  tego  tematu.  Program  zawiera 
diagnozę. Diagnoza jest jedna i dotyczy zarówno programu profilaktycznego, programu 
przeciwdziałania przemocy, jak również ochrony ofiar przemocy w rodzinie. Na końcu 
zostały rozwinięte programy, które zawierają swoje cele i zadania, wskazano realizatorów 
programów oraz źródła pochodzenia środków finansowych na ich realizację. Programy 
zostały przesłane do wszystkich ośrodków pomocy społecznej oraz instytucji, które będą 
realizowały,  w  celu  zapoznania  się  i  zgłoszenia  uwag.  Uwagi  otrzymaliśmy  tylko
z Wydziału Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji Starostwa Powiatowego w Nisku, 
dotyczące liczby szkół. Innych uwag nie wniesiono. Diagnoza została opracowana na 
podstawie danych z ośrodków pomocy społecznej, sądu, policji i prokuratury.

Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  oraz  Bezpieczeństwa 
Publicznego Rady Powiatu Niżańskiego Grzegorz Bambuch  – opinia Komisji  jest 
pozytywna.

W  zarządzonej  przez  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Niżańskiego  dyskusji,  nikt
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał  
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie,  16 głosami „za”,
 podjęła

UCHWAŁĘ Nr VI / 29 / 2015

w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Profilaktyki Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie, Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie,  Powiatowego  Programu  Ochrony  Ofiar  Przemocy  w  Rodzinie 
realizowanych na terenie powiatu niżańskiego na lata 2015 – 2020  (stanowi  
załącznik Nr 15 do protokołu).
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Ad. 11

Kierownik  Powiatowego Centrum Pomocy  Rodzinie  w Nisku Marta  Ciosmak – 
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie określenia środków
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji  Osób Niepełnosprawnych na realizację  zadań
z zakresu  rehabilitacji  zawodowej  i  społecznej  osób niepełnosprawnych na rok  2015
(projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 16 do protokołu).
Zarząd Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych pismem z dnia 
13  lutego  2015  r.  przedstawił  informacje  o  dokonaniu  podziału  środków 
przewidzianych  w  planie  finansowym  PFRON  na  rok  2015  z  przeznaczeniem  na 
zadania  na  rzecz osób niepełnosprawnych należących do kompetencji  samorządów 
powiatowych na podstawie przepisów ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 r. o rehabilitacji 
zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych (Dz. U. z 2011 r. 
Nr 127,  poz  721,  z  późn.  zm.).  Załącznik  do  tego  pisma  stanowi  informacja
o  wysokości  środków  PFRON  przypadających  według  algorytmu  w  2015  r.
na realizację zadań dla powiatu niżańskiego. Środki finansowe na zadania z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej dla powiatu niżańskiego to kwota 1.366.218 zł,
z czego 813.780 zł jest wyodrębnione na działalność Warsztatów Terapii Zajęciowej
w  Rudniku  nad  Sanem.  Na  realizację  zadań  bieżących  z  zakresu  rehabilitacji 
zawodowej i społecznej pozostaje kwota 552.438 zł. Przy podziale środków brano pod 
uwagę zapotrzebowanie Powiatowego Urzędu Pracy w Nisku i Powiatowego Centrum 
Pomocy  Rodzinie  w  Nisku.  Na  chwilę  otrzymania  środków  zapotrzebowanie
PUP w Nisku na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej wynosiło 160.000 zł, 
natomiast zapotrzebowanie PCPR w Nisku na realizację rehabilitacji społecznej wynosi 
ok. 357.257 zł. W związku z powyższym dokonano podziału środków dla Powiatowego 
Urzędu  Pracy  w  kwocie  160.000  zł oraz Powiatowego  Centrum  Pomocy  Rodzinie
w wysokości 392.438 zł.

Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  oraz  Bezpieczeństwa 
Publicznego Rady Powiatu Niżańskiego Grzegorz Bambuch  – opinia Komisji  jest 
pozytywna.

W  zarządzonej  przez  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Niżańskiego  dyskusji,  nikt
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał  
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie,  16 głosami „za”,
podjęła

UCHWAŁĘ Nr VI / 30 / 2015

w sprawie określenia środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych  na  realizację  zadań  z  zakresu  rehabilitacji  zawodowej
i  społecznej  osób  niepełnosprawnych  na  rok  2015 (stanowi  załącznik
Nr 17 do protokołu).
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Ad. 12

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Nisku Zbigniew Lach – przedstawił projekt 
oraz uzasadnienie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych,  których  właścicielem  lub  zarządzającym  jest  Powiat  Niżański
oraz  warunków  i  zasad  korzystania  z  tych  przystanków  (projekt  uchwały
wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 18 do protokołu).
Projekt uchwały jest wynikiem pewnego uporządkowania kwestii przystanków. Wcześniej 
zgodę  na  usytuowanie  przystanków  wyrażał  zarząd  dróg,  zarządca  drogi,  natomiast
od  pewnego  czasu  musi  został  podjęta  uchwała  przez  Radę  Powiatu  o  przyjęciu 
przystanków, określeniu zasad ich użytkowania (np. sprzątania) i jeżeli uchwała zostanie 
podjęta  przez  Radę  Powiatu,  zostanie  przesłana  do  Urzędu  Marszałkowskiego.
Marszałek koordynuje ruch pojazdów przewożących ludzi, ogłasza w Dzienniku Ustaw
i  po  pewnym czasie  jest  to  usankcjonowane,  i  mogą  przewoźnicy  korzystać  z  tych 
przystanków. Uchwała jest potrzebna również ze względu na to, że niektórzy przewoźnicy 
pozyskali  środki  z  funduszy  europejskich  i  muszą  się  teraz  rozliczyć  oraz  posiadać 
uchwały świadczące o przyjęciu przystanków przez dany samorząd. Wynikiem tego jest 
podjęcie tej uchwały. Jest to formalność.

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Aktywizacji Rynku Pracy Rady 
Powiatu Niżańskiego radny Krzysztof  Kiszka –  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały.

W  zarządzonej  przez  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Niżańskiego  dyskusji,  nikt
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał  
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie,  16 głosami „za”,
podjęła

UCHWAŁĘ Nr VI / 31 / 2015

w sprawie  określenia  przystanków komunikacyjnych,  których właścicielem 
lub zarządzającym jest Powiat Niżański oraz warunków i zasad korzystania
z tych przystanków (stanowi załącznik Nr 19 do protokołu).

Ad. 13

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Powiatu Starostwa Powiatowego w Nisku 
Jadwiga  Maluga –  odczytała  projekt  oraz  uzasadnienie  uchwały  Rady  Powiatu 
Niżańskiego w sprawie powierzenia Gminie Jarocin prowadzenia zadania publicznego 
(projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 20 do protokołu).
Wójt  Gminy  Jarocin  wystąpił  z  wnioskiem  w  sprawie  przekazania  zadania 
publicznego  pn.  „Budowa  chodnika  w ciągu  drogi  powiatowej  Nr  1038R Majdan 
Golczański – Golce w miejscowości Majdan Golczański od km 0+016 do km 0+368”. 
Ustawa o samorządzie  powiatowym przewiduje możliwość powierzenia przez powiat 
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własnych  zadań  publicznych  do  realizacji  jednostkom  lokalnego  samorządu 
terytorialnego. W związku z powyższym przygotowano niniejszy projekt uchwały.

Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu  i  Administracji  Rady  Powiatu 
Niżańskiego radny Józef Sroka – Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Aktywizacji Rynku Pracy Rady 
Powiatu Niżańskiego radny Krzysztof  Kiszka –  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie 
przedstawiony projekt uchwały.

W  zarządzonej  przez  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Niżańskiego  dyskusji,  nikt
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał  
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie,  16 głosami „za”,
podjęła

UCHWAŁĘ Nr VI / 32 / 2015

w  sprawie  powierzenia  Gminie  Jarocin  prowadzenia  zadania  publicznego 
(stanowi załącznik Nr 21 do protokołu).

Ad. 14

Naczelnik  Wydziału  Geodezji  i  Gospodarki  Gruntami  Starostwa  Powiatowego
w Nisku Andrzej Nowak – odczytał projekt oraz uzasadnienie uchwały Rady Powiatu 
Niżańskiego zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia zobowiązania (projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 22 do protokołu). 
Starosta  Niżański  zawarł  porozumienie  w  dniu  30  października  2013  r.
z  Głównym  Geodetą  Kraju  w  sprawie  współpracy  przy  tworzeniu  i  utrzymywaniu 
zintegrowanego  systemu  informacji  o  nieruchomościach  oraz  wspólnego 
przeprowadzenia postępowania o zamówienie publiczne. W ramach tego porozumienia 
Starosta ma sfinansować realizację zadań dotyczącą utworzenia inicjalnej bazy danych 
geodezyjnej  ewidencji  sieci  uzbrojenia  terenu  (GESUT)  oraz  bazy  danych  obiektów 
topograficznych o szczegółowości zapewniającej  tworzenie standardowych opracowań 
kartograficznych  w  skalach  1:500  –  1:5000  (BDOT500).  Zadanie  to  miało  być 
finansowane w roku 2015.  Pismem z dnia 11 lutego 2015 r.  Główny Geodeta Kraju 
zwrócił  się  o  podpisanie  aneksu  do  porozumienia,  w  którym następuje  przesunięcie 
terminów  płatności.  Termin  wykracza  ponad  rok  budżetowy  2015.  Płatność  będzie 
realizowana  częściowo  w 2016 r.  W związku  z  powyższym  środki  przeznaczone  na 
realizację  tego  zadania  ujęte  w  uchwale  Nr  XXXIV/188/2013  na  rok  2015  należy 
przesunąć i zabezpieczyć na 2016 r.

Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu  i  Administracji  Rady  Powiatu 
Niżańskiego radny Józef Sroka – projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.
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W  zarządzonej  przez  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Niżańskiego  dyskusji,  nikt
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał  
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie,  16 głosami „za”,
podjęła

UCHWAŁĘ Nr VI / 33 / 2015

zmieniającą uchwałę w sprawie zaciągnięcia zobowiązania (stanowi załącznik 
Nr 23 do protokołu).

Ad. 15

Skarbnik  Powiatu  Niżańskiego  Maria  Bednarz –  przedstawiła  projekt  uchwały
Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie zmian w budżecie Powiatu Niżańskiego (stanowi 
załącznik Nr 24 do protokołu).
W § 1 projektu uchwały, w wydatkach zmniejszenia, dziale 600  Transport  jest zmiana 
kwalifikacji środków na kwotę 120.613 zł. Wynika to z tego, że wcześniej w budżecie 
mieliśmy  zaplanowaną  pomoc  finansową  dla  Gminy  Jarocin  na  realizację  zadania 
inwestycyjnego. Otrzymaliśmy pismo z Gminy Jarocin, że zadanie to będzie realizowane 
w części z wydatków bieżących, w związku z tym w budżecie jest zmiana kwalifikacji 
środków  i  pojawia  się  paragraf wydatków  bieżących,  i  jest  on  również  paragrafem 
dotacyjnym. W dziale 757 Obsługa Długu Publicznego, zmniejsza się środki o 4.000 zł
i przesuwa je na przebudowę drogi powiatowej Nr 1080R ul. Chopina w Rudniku nad 
Sanem  wraz  z  przebudową  kanalizacji  deszczowej.  W  tych  środkach  zostanie 
wykonana  aktualizacja  dokumentacji  projektowej.  Jest  to  zadanie  planowane
do dofinansowania w ramach usuwania skutków klęsk żywiołowych. Przesuwamy kwotę 
13.000 zł  w ramach  Pomocy  Społecznej.  Jest  to  dotacja  dla  placówek opiekuńczo – 
wychowawczych w Powiecie Janowskim na rodziny zastępcze w tym powiecie, ponieważ 
jedno dziecko zostało umieszczone w rodzinie zastępczej, wcześniej było w placówce 
opiekuńczo  –  wychowawczej  i  stąd  zmiana  kwalifikacji  środków.  Łącznie,  wydatki 
zmniejszenia i zwiększenia to kwota 137.613 zł. Wprowadzone zmiany nie powodują 
zmian w deficycie budżetu powiatu, jak również przychodach budżetu.

Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu  i  Administracji  Rady  Powiatu 
Niżańskiego radny Józef Sroka – projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

W  zarządzonej  przez  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Niżańskiego  dyskusji,  nikt
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał  
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.
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Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie,  16 głosami „za”,
podjęła

UCHWAŁĘ Nr VI / 34 / 2015

w  sprawie  zmian  w  budżecie  Powiatu  Niżańskiego (stanowi  załącznik
Nr 25 do protokołu).

Ad. 16

Radni nie zgłosili zapytań ani interpelacji.

Ad. 17

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – radni w materiałach 
na Sesję otrzymali odpowiedź na zapytanie złożone przez radnego Andrzeja Tofilskiego
w dniu 3 marca 2015 r. (stanowi załącznik Nr 26 do protokołu). W związku z tym, że nie 
ma dzisiaj głównego zainteresowanego, odpowiedź została udzielona i czy jest potrzeba 
jej odczytywania?

Radny Jan Kowal – nie ma radnego Andrzeja Tofilskiego, ale pytania odnośnie liczby 
godzin i  pytanie,  czy jego żona nie otrzymała godzin...  Wpisuje się to  w stałe  ataki 
Dyrektora  Regionalnego Centrum Edukacji  Zawodowej  w Nisku,  które  od dłuższego 
czasu się odbywają. Przewodniczący Rady i wiele osób pewnie pamięta, co się działo
w szkole,  RCEZ w Nisku,  łącznie z procesami sądowymi,  powstało sześć związków 
zawodowych  i  odnoszę  wrażenie,  że  ten  konflikt,  zamiast  wyciszać  się,  co  mówił
Starosta na początku, to wygląda na to, że on odnowa narasta. W szkole zaczęło się dziać 
dobrze, więc nie wiem, z czego to wynika.

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – doskonale rozumiem 
zatroskanie radnego o tę sprawę, ponieważ każdy radny, nie tylko radny powiatu, ale 
mieszkaniec powiatu chciałby, aby w tej szkole działo się jak najlepiej. Jest to początek. 
Dajmy  szansę  Zarządowi,  aby  po  prostu  te  sprawy  spróbował  powoli  wyprowadzić
i w szkole zapanowała zgoda i  dobry klimat między nauczycielami. Uważam, że tak 
dzisiaj to można ująć. Należy dać każdemu szansę, aby miał czas i coś ciekawego zrobił
w  tej  materii,  aby  wszystko  się  dobrze  dla  szkoły  i  dla  nas  ułożyło.  Jeżeli
radny Andrzej Tofilski na następnym posiedzeniu Sesji Rady Powiatu będzie chciał, aby 
odczytać odpowiedź na złożone przez niego zapytanie, nic nie stoi na przeszkodzie, aby 
do tego wrócić i odczytać, gdy będzie główny zainteresowany.

Radni  nie  zgłosili  potrzeby  odczytywania  odpowiedzi  na  zapytanie  zgłoszone  przez  
radnego Andrzeja Tofilskiego w dniu 3 marca 2015 r.
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Ad. 18

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki  –  wpłynęło  pismo 
Prezesa  Zarządu  Fundacji  Podkarpackie  Hospicjum  dla  Dzieci  w  Rzeszowie
Rafała  Ciupińskiego,  zawierające  prośbę  o  umożliwienie  przedstawicielom  Fundacji 
wzięcia  udziału  w  Sesji  Rady  Powiatu,  w  celu  przedstawienia  informacji
o działalności Fundacji (stanowi załącznik Nr 27 do protokołu). Informację tę przedstawi 
Założycielka Fundacji Podkarpackie Hospicjum dla Dzieci w Rzeszowie Janina Jaroń. 
Jeżeli  Rada pozwoli,  udzielam głosu Pani Janinie Jaroń w tej  tak ważnej,  potrzebnej 
ludziom działalności.  Uważam, że nikt z radnych nie będzie miał oporów, aby takiej 
informacji wysłuchać, co się w tej materii dzieje, a być może wielu z nas weźmie udział
w postaci wsparcia dla tej fundacji.

Założycielka  Fundacji  Podkarpackie  Hospicjum  dla  Dzieci  w  Rzeszowie
Janina  Jaroń –  dziękuję  za  umożliwienie  nam podzielenia  się  informacją  na  temat 
działalności fundacji. Fundacja powstała w 2006 r. Początki były bardzo trudne. Pierwsze 
powstało hospicjum domowe dla dzieci nieuleczalnie chorych, w tej chwili mamy już 
oddział stacjonarny (pierwszy w Polsce i wszyscy się na nas wzorują), przeznaczony tylko 
dla dzieci nieuleczalnie chorych z naszego województwa. Podejmujemy dzieci przede 
wszystkim w domu pacjenta. To jest główne założenie Podkarpackiego Hospicjum dla 
Dzieci.  Dzieci  przyjmowane  są  na  skierowanie  lekarza  prowadzącego,  rodzinnego, 
specjalisty  bądź ze szpitala  i  dziecko obejmowane jest  opieką całościową przez nasz 
personel  w  domu.  Odbywają  się  wizyty  lekarskie,  pielęgniarskie  w  domu  pacjenta. 
Dostarczamy  sprzęt,  jaki  jest  dziecku  potrzebny,  typu  koncentrator  tlenu,  inhalator, 
materac  przeciwodleżynowy,  łóżeczko  i  wszystkie  inne  drobne  rzeczy  sprzętu 
medycznego  typu  rurka,  sondy,  cewniki  i  wszystko,  czego  dziecko  w  danej  chwili 
potrzebuje.  Ponadto  refundujemy  leki  stosowane  przez  dziecko,  zapisywane  przez 
naszego  lekarza.  Jest  to  bardzo  duże  wsparcie  socjalne  dla  rodziny,  które  pokrywa 
fundacja ze swoich zasobów. Rachunki są różne, bardzo indywidualnie do różnych dzieci, 
ale wahają się od minimum 100 zł do 500 zł miesięcznie na dziecko. To jest dość duża 
pomoc dla każdej rodziny. Jest to duża pomoc dla rodziny, mającej nieuleczalnie chore 
dziecko.  Jest  to  naprawdę  bardzo  duże  wyzwanie  dla  rodziny.  Znając  ten  problem
i widząc, jak trudny jest to problem, ponieważ jak zobaczyłam, że są rodziny, gdzie jest 
dwoje,  troje  dzieci  niepełnosprawnych i  matka  już  14  lat  jednej  nocy nie  przespała,
to widziałam potrzebę, aby powstało hospicjum stacjonarne dla dzieci i tylko dla dzieci. 
Nie  ma nawet  rozporządzenia Ministra  Zdrowia,  aby było wydzielone hospicjum dla 
dzieci  i  dla dorosłych.  Dzieci  chorują  inaczej,  odchodzą inaczej  i  mają wiele  innych 
problemów,  innych niż  dorośli.  Szukając  miejsca  dla  Podkarpackiego Hospicjum dla 
dzieci,  wygospodarowaliśmy też miejsce dla powstania oddziału.  Oddział  funkcjonuje
od 2011 r. Walczymy, staramy się, aby powstało rozporządzenie rozdzielające świadczenia 
dla dzieci i dorosłych. Odwiedził nas Minister Zdrowia. W Polsce powstają na nasz wzór 
hospicja stacjonarne dla  dzieci.  Przyjeżdżają,  oglądają,  jak to rozwiązaliśmy i  jest  to 
naprawdę dobre rozwiązanie. W związku z tym, że wyzwania wzrastają, chcemy nasze 
standardy, hospicjum domowego i stacjonarnego, i wszystko co dzieje się wokół dzieci 
nieuleczalnie chorych, podnosić. Problemy są i wszędzie różne, dlatego postanowiliśmy 
rozbudować  hospicjum  stacjonarne  i  różne  poradnie,  przede  wszystkim  dla  dzieci 
niepełnosprawnych,  stomatologia  ze  znieczuleniem  ogólnym,  pneumolog,  chirurg 
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dziecięcy, który przyjmuje dzieci z oddziału, niepełnosprawne i zdrowe dzieci też, jeżeli 
idą za lekarzem. Dzisiejsze spotkanie jest  też promocją projektu, jaki  realizujemy, na 
rozbudowę,  ze  środków  Europejskiego  Obszaru  Gospodarczego  i  Norweskiego 
Mechanizmu Finansowego z Ministerstwa Zdrowia. Jest to dość dużo środków. Chcemy 
rozbudować  oddział,  zaplecze  sali  rehabilitacyjnej,  świetlicy,  aby  można  było  nawet 
łóżkiem wyjechać z dziećmi na zewnątrz, aby mogły oglądać nie tylko salę, ale także 
zieleń  na  zewnątrz  wyjeżdżając  na  taras  lub  oranżerię,  którą  chcemy  zadaszyć.
Oprócz  tego  powstaje  hospicjum perinatalne,  pierwsze  na  Podkarpaciu.  Oddam głos 
naszej  psycholog,  która  prowadzi  grupy  wsparcia.  Będzie  rozbudowa  w  zakresie 
hospicjum perinatalnego i przybliży ten problem. Dziękuję za wysłuchanie, umożliwienie 
przekazania informacji. Z Powiatu Niżańskiego mieliśmy kilkoro dzieci, w tej chwili jest 
jedno pod naszą opieką. Kierujemy prośbę, abyśmy mogli współpracować z ośrodkami 
pomocy społecznej, jeżeli idziemy do środowiska i widzimy problem, albo odwrotnie, aby 
nas informować, że rodzina ma problem z nieuleczalnie chorym dzieckiem, ponieważ nie 
zawsze ta informacja dociera do potrzebujących.

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – jak wygląda sytuacja, 
jeżeli  chodzi  o  dzieci,  które  potrzebują  opieki  hospicjum i  ile  jest  dzieci  na  terenie 
województwa, które należałoby objąć opieką hospicjum?

Założycielka  Fundacji  Podkarpackie  Hospicjum  dla  Dzieci  w  Rzeszowie
Janina  Jaroń –  nie  posiadamy  takich  danych.  W  tej  chwili  toczy  się  rozmowa
u Marszałka i być może w to wejdziemy, w związku z rozbudową. Chodzi o dzieci takie, 
które po urodzeniu są zostawiane przez rodziców. Coraz częściej mamy kierowane dzieci 
prosto z porodówki przez sąd. Część tych dzieci jest taka, że rzeczywiście są hospicyjne 
od początku do końca, ale zdarzają się dzieci, które ten okres niemowlęctwa, później 
lepiej się rozwijają i należałoby je objąć inną opieką. Szukamy wtedy ośrodków, których 
jest w Polsce bardzo mało. Oddaliśmy dziecko do Łodzi, dziewczynkę, która będzie całe 
życie chora i jej stan może się pogarszać, ale intelektualnie była na tyle dobra, że było żal, 
aby przebywała z naszymi dziećmi. U nas 90% dzieci, to dzieci leżące, z rurką, karmione 
sondą, bez kontaktu. Są to dzieci,  które wcześniej czy później odchodzą. Przychodzą
do nas też takie dzieci, stąd te wezwania, jest cały czas opieka medyczna, lekarska na 
oddziale,  rehabilitacyjna,  wolontariusze.  To wszystko jest  świetnie zorganizowane,  ale 
jaki jest przepływ w skali województwa, trudno określić, ponieważ nie zawsze jeszcze 
wiedzą rodzice, że mogą skorzystać, chociaż wyręczeniowo na pewien okres. Gdy rodzice 
mają dwoje dzieci chorych, kiedy trzeba ciągle odsysać, podłączać tlen, jako matka mogę 
sobie tylko wyobrazić, jak ktoś nie śpi 14 lat, to jest po prostu udręczony. Oddział powstał 
z nadzieją, żeby rodzice znając nas, ponieważ opiekujemy się dziećmi w domu, mogli 
chociaż  okresowo  oddać  do  nas  do  hospicjum.  Coraz  częściej  rodzice  proszą  nas
o przyjęcie, ponieważ mają swoje problemy, zdrowotne i inne, mają zdrowe dzieci i chcą 
wyjechać na wakacje, i dziecko przychodzi do nas na miesiąc, dwa, tydzień, w zależności 
od sytuacji rodziny, i jest pod opieką hospicjum. Wracają rodzice i jeżeli są w stanie dalej 
się dzieckiem opiekować, to zabierają je. Mamy dzieci, które są po prostu porzucone i już 
u nas zostaną na zawsze. Ten problem narasta. Prócz tego są dzieci z nowotworem, które 
są  obejmowane  opieką  w  domu,  ale  jeżeli  rodzina  z  różnych  powodów,  warunków 
domowych,  socjalnych bądź nie każdy potrafi  się  pogodzić z odchodzeniem dziecka, 
ponieważ dziecko ma 15, 16 lat i okres odchodzenia, terminalny jest bardzo trudny dla 

21



rodziny. Czasem wiozą dziecko dzień przed odejściem, ponieważ emocjonalnie sobie nie 
radzą. Jest to duży problem i chcieliby zrobić wszystko, aby do ostatniej chwili dziecku 
pomóc. Takie dzieci też do nas przyjeżdżają, ponieważ rodzina sobie w domu nie radzi. 
Przekrój jest ogromny. Jeżeli chodzi o liczbę dzieci, to trudno powiedzieć, ponieważ w tej 
chwili powstało hospicjum stacjonarne w Łodzi, Gdańsku i Lublinie, ponieważ wszyscy 
widzą, że zrobiliśmy to dobrze. Do tej pory mieliśmy dzieci z Łodzi i okolic Lublina, 
Śląska.  Przyjeżdżają  dzieci  nie  tylko  z  Podkarpacia  na  oddział  stacjonarny,
ale z różnych okolic Polski. Jest to problem, często sądy szukają miejsca, gdzie można 
byłoby umieścić nieuleczalnie chore dziecko.

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – dziękuje za przybycie 
i podzielenie się wiedzą na temat działalności hospicjum. Jest to dar dużego serca, dar dla 
ludzi najbardziej pokrzywdzonych, dla dzieci, które jeszcze nie zaczęły życia, a już muszą 
odchodzić,  które nie skosztowały życia i  nawet odejście chcecie zrobić ludzkie,  żeby
w godnych  warunkach  mogły  chorować  i  odchodzić.  Uważam,  że  to,  co  zrobiliście
w fundacji, zasługuje nie tylko na nasze uznanie, ale również na to, abyśmy jak najwięcej 
się  dowiedzieli  o  tym,  co  robicie,  nad  czym pracujecie  i  abyśmy  w miarę  naszych
sił i możliwości włączyli się w te sprawy i na pewno tak zrobimy. Jako Rada Powiatu, 
radni gmin tego powiatu i  inne organizacje pozarządowe, które mają w jakiś  sposób 
wpisaną w swoją działalność opiekę nad nieuleczalnie chorymi dziećmi, włączymy się
w to działanie. Zwracam się z prośbą w imieniu Rady Powiatu, aby przesłać materiały
o fundacji.

Założycielka  Fundacji  Podkarpackie  Hospicjum  dla  Dzieci  w  Rzeszowie
Janina Jaroń – przywieźliśmy dzisiaj  biuletyn,  ulotki  (stanowią załącznik Nr 28 do 
protokołu).

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki  – przekażemy ulotki 
mieszkańcom powiatu. Należy mieć wielkie serce, trzeba to zrozumieć i cieszę się, że 
akurat na Podkarpaciu ktoś zrozumiał to pierwszy i był prekursorem dla całej Polski.

Założycielka  Fundacji  Podkarpackie  Hospicjum  dla  Dzieci  w  Rzeszowie
Janina Jaroń – nie było łatwo. Początki były naprawdę trudne.

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki  – dziękuje i gratuluje
w imieniu Rady Powiatu.

Psycholog, Koordynator Grupy Wsparcia w Fundacji Podkarpackie Hospicjum dla 
Dzieci  w  Rzeszowie  Agnieszka  Jankowska  -  Rachel –  reprezentuję  Podkarpackie 
Hospicjum dla Dzieci, które w tej chwili działa w sposób bardzo nowoczesny i światowy. 
Powołaliśmy  do  życia  taką  jednostkę,  jak  hospicjum  perinatalne,  co  w  skali  Polski
i świata jest działalnością wyjątkową. Hospicjum perinatalne to nic innego, jak opieka nad 
rodziną oczekującą na ciężko chore dziecko, u którego najczęściej w okresie badania 
połówkowego USG zdiagnozowano bardzo trudną  lub  niemożliwą w leczeniu  wadę.
Jak można sobie wyobrazić, ciąża najczęściej wiąże się z ogromną nadzieją i radością,
a w przypadku osób, które nagle dowiadują się, że ich dziecko jest poważnie chore, może 
nie przeżyć porodu lub umrzeć w okresie ciąży, jest cios, kryzys, który dotyka nie tylko 
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rodziców,  ale  całą  rodzinę.  Współpracując  z  lekarzami  położnikami,
z prof. dr hab. Joanną Szymkiewicz - Dangel  w Warszawie, powołaliśmy Hospicjum 
Perinatalne w Rzeszowie po to, aby rodzicami z Podkarpacia się zaopiekować. Rodzice, 
którzy dowiadują się o ciężkiej chorobie dzieci, mogą wraz ze mną, psychologiem do 
okresu  odejścia  dziecka  lub  momentu  przekazania  dziecka  pod  opiekę  hospicjum 
domowego pracować w różnych kierunkach. Czasem pracuję nad tym, aby przyjąć do 
domu dziecko, które nie rokuje na dobry rozwój, które ma zespół genetyczny, ale przeżyło 
poród.  W takim przypadku  pracujemy  nad  tym,  aby  mogło  znaleźć  się  pod  opieką 
dobrych specjalistów i aby po porodzie rodzice oraz dziecko znaleźli pomoc. Czasami 
moja  praca  polega  na  zupełnie  innej  sytuacji,  na  przygotowaniu  na  to,
że moment porodu będzie też momentem odejścia dziecka i wraz z rodzicami staramy się 
tak  przygotować  cała  rodzinę,  również  rodzeństwo,  aby  moment  przyjścia  na  świat 
dziecka i moment pożegnania był momentem nie tylko tragicznym, ale ważnym i na tyle 
ważnym,  na  tyle  zaopiekowanym,  żeby  nie  skutkował  bardzo  ostrym  stresem 
pourazowym, który może przerodzić się w formę ciężkiej depresji. Każdy, kto oczekiwał 
na  dziecko  wie,  jak  pełen  napięcia  jest  ten  moment,  ale  sądzę,  że  niewiele  osób 
doświadczyło tej sytuacji, kiedy powitanie i pożegnanie spotykają się w jednym czasie. 
Pracując z rodzicami w hospicjum perinatalnym, pracuję także z rodzeństwem i tymi 
bliskimi, którzy mogą mieć istotny wpływ na wsparcie rodziny w tym okresie, kiedy 
może  narodzić  się  bardzo  ciężko  chore  dziecko,  które  może  porodu  i  okresu 
okołoporodowego nie przeżyć. Zdarza się więc,  że pojawiają się również babcie czy 
ciocie,  które  stanowią  znakomite  zaplecze  oraz  rodzaj  prewencji  przeciw  różnym 
zdarzeniom krytycznym w rodzinie, które mogą nastąpić później. Hospicjum perinatalne 
jest rodzajem działań, które coraz bardziej niestety będą potrzebowały zaistnieć na terenie 
kraju i całego świata. Medycyna się rozwija, jednak ciągle ratując życie, nie potrafimy 
ratować  zdrowia  i  moment  doświadczania  cierpienia,  wynikającego  z  pojawienia  się 
dziecka przesunął się z momentu, kiedy mama przy porodzie dowiadywała się o tym, że 
dziecko  jest  ciężko  chore,  na  moment  21,  22  tygodnia  ciąży,  kiedy  w  badaniu 
połówkowym USG najczęściej wady serca, poważne i złożone wady całego organizmu 
płodu są diagnozowane. Udzielamy wsparcia takim rodzinom. Udzielamy także wsparcia 
rodzinom, które dziecko straciły.  W Podkarpackim Hospicjum dla Dzieci funkcjonuje 
Grupa Wsparcia dla Rodziców w żałobie.  Jest  to grupa otwarta.  Przyjeżdżają na nią 
rodzice z całego Podkarpacia,  spotykając się i  wspierając wzajemnie po to,  aby móc 
zafunkcjonować po nagłych odejściach swoich dzieci lub po okresie bardzo natężonej 
opieki nad ciężko chorym dzieckiem, często opieki wieloletniej. Nie pozostajemy obojętni 
również  wobec  rodzeństwa  dzieci  ciężko  chorych,  ponieważ  najczęściej  te  dzieci
są w najtrudniejszej sytuacji, gdyż muszą sobie same radzić. Dlatego powołaliśmy grupę 
wsparcia dla naszych pacjentów i osobną grupę dla rodzeństwa, które straciło swoich 
braci i siostry. Wszystkie te grupy są grupami otwartymi i mogą przyjeżdżać do nich nowi 
członkowie. Raz w roku spotykamy się na Wigilii i w tym roku miała miejsce 7 Wigilia
i spotkanie ponad 100 osób, które doświadczyły odejścia swoich dzieci, więc grupa tych 
ludzi jest naprawdę duża. Pracując z rodzinami, dziećmi, staramy się dbać o to,  aby 
rodzice wracali do pracy, kontynuowali naukę, aby pojawiały się w rodzinie takie obszary 
życia, które wychodzą poza chorobę i które dają szansę na to, aby ci ludzie na co dzień 
funkcjonowali sprawnie, a nie stali się tylko petentami w ośrodkach pomocy społecznej 
lub u lekarza, przez wiele lat lecząc depresję.
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Nie  zgłoszono  uwag  i  zapytań  dotyczących  działalności  Fundacji  Podkarpackie  
Hospicjum dla Dzieci w Rzeszowie.

Radny Jan Kowal – w poprzedniej kadencji, szczęśliwie po zgłoszeniu wniosku, grupie 
radnych udało się powstrzymać wzrost diet radnych. Wiele lat temu jedna z Rad ustaliła, 
że diety radnych rosną wraz ze wzrostem minimalnego wynagrodzenia za pracę. Tak się 
stało, że ta stabilizacja, niestety nie wiedziałem, że ta stabilizacja znalazła się na dość 
wysokim poziomie. Mój wniosek jest taki, że proszę Zarząd lub Radę o przygotowanie 
projektu  uchwały  obniżającej  diety  radnych o  co  najmniej  30%.  Zastępca  Dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy w Nisku powiedział, że nadal mamy najwyższe bezrobocie
w regionie, w Polsce, a nasze diety są bardzo wysokie. Jak podejmowaliśmy uchwałę, 
wiele osób po porównaniu z innymi powiatami wnioskowało, aby zmienić tę uchwałę
i  obniżyć,  między  innymi  Wicestarosta  obecny  mówił,  że  nie  zatrzymujmy,  tylko 
obniżmy. Moja propozycja jest taka, abyśmy przygotowali wspólnie taki projekt uchwały 
i  go przyjęli,  ponieważ można sobie  porównać,  nasze diety  są  wyraźnie  wyższe niż
w  Powiecie  Stalowowolskim,  nie  pamiętam,  ale  być  może  w  Powiecie  Leżajskim. 
Uważam, że jak już mówimy dużo o swoich misjach, byłoby dobrze, aby coś zrobić, 
ponieważ biorąc pod uwagę sytuację w powiecie, to jest trochę nie w porządku.

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki  – czy to jest wniosek 
skierowany do Zarządu czy Rady?

Radny  Jan  Kowal –  do  Zarządu,  aby  coś  takiego  przygotować,  aby  to  było 
wypracowane, na komisjach, wspólne, ponieważ między innymi taki zarzut był, że nie 
mogliśmy popracować nad tym wspólnie. Można zrobić analizę, poprosić pracownika 
Biura  Rady,  zobaczyć  jak  to  wygląda.  Można  byłoby to  zrobić  tak,  jak  poprzednio, 
przygotować  projekt,  Sesję  nadzwyczajną,  ale  kilka  osób  mogłoby  się  obrażać,
że nie może uczestniczyć w dyskusji, więc taka dyskusja może się odbyć na Komisjach, 
Sesji, a moim zdaniem idea jest słuszna. Porównajcie te diety, zobaczcie, jak to wygląda 
w innych powiatach. Moim zdaniem, z naszej strony taki gest powinien się pojawić.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki  –  popieram,
że powinniśmy to analizować, patrzeć. Jeżeli rzeczywiście mamy diety tak diametralnie 
zawyżone w stosunku do innych powiatów, to należy uregulować to, aby nie było tak,
że w Stalowej Woli maja mało, w Rzeszowie mało, w Leżajsku mało, a w Nisku bardzo 
dużo. Zrobiło się dobry gest, dobry ruch, że się ustabilizowało te diety w pewnym okresie 
i  one  już  nie  rosną  w naszym powiecie.  Dyskusja  może  nad  tym być,  tak  jak  nad 
wszystkim  innym,  należy  się  wszystkiemu  przyglądać,  analizować,  dyskutować,
a na końcu odpowiednie decyzje podejmować.

Starosta Niżański Robert Bednarz – nic nie stoi na przeszkodzie, aby radny Jan Kowal, 
skoro uważa, że to jest działanie pożądane, żeby dokonał analizy, jak wygląda sytuacja
w innych powiatach. Jest inicjatywa uchwałodawcza grupy radnych i taki wniosek może 
przygotować, opracować, przeanalizować, jak to wygląda w innych powiatach i można 
oczywiście  skierować  na  komisje,  możemy  analizować,  dyskutować  na  ten  temat. 
Oczekuję, aby radny Jan Kowal z takim wnioskiem wyszedł.
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Radny Jan Kowal – doskonale sobie zdaję sprawę z tego. Zapoznałem się ze Statutem
i wiem, że jest  taka możliwość,  natomiast  przypominam Staroście,  że w poprzedniej 
kadencji także miał pretensje o to, że nie został włączony w dyskusję na temat stabilizacji 
diet.  Przewodniczący  pamięta,  dyskusje  były  dość  burzliwe  i  zostało  to  zatrzymane. 
Niestety,  nie  miałem wtedy tej  świadomości,  mój  błąd,  że  zostały  ustabilizowane na 
bardzo wysokim poziomie, w mojej ocenie nieprzyzwoicie wysokim. Są niektóre takie 
diety,  że  urzędnicy  pracujący  tutaj  wiele  lat,  otrzymują  wyraźnie  mniej  na  rękę,  niż 
niektóre diety nasze. Starosta może to sobie przeanalizować. Dlatego proponuję, aby była 
tutaj dyskusja i konsensus, ponieważ zdaję sobie sprawę, że można wziąć grupę radnych
i  jeżeli  będzie  taka  potrzeba,  to  tak  zrobimy,  zwołamy Sesję  nadzwyczajną,  nie  ma 
problemu, tylko nie o to mi chodzi. Chodzi mi o to, aby był efekt i aby to było skuteczne. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Bronkiewicz – zwraca się do 
radnego Jana Kowal: w poprzedniej kadencji Panu nie przeszkadzały te diety?

Radny Jan Kowal – zwraca się do Wiceprzewodniczącego Rady Janusza Bronkiewicza: 
słyszał  Pan.  Przeszkadzały  mi,  tylko  sposób,  w  jaki  to  zrobiłem,  udało  mi  się
to ustabilizować. Zostało to ustabilizowane i się nie zmienia. Teraz uważam, że należy to 
obniżyć, skoro sytuacja w powiecie jest taka, jaka jest.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Bronkiewicz – i to wpłynie 
na bezrobocie w powiecie, tak?

Radny Grzegorz Bambuch – na dobre samopoczucie nas, jako radnych.

Radny Jan Kowal – nie mówiłem, że wpłynie na bezrobocie. Chodzi o to, że są pewne 
działania...

Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Bronkiewicz –  nasze 
samopoczucie jest najmniej ważne, moim zdaniem.

Radny Grzegorz Bambuch – to podwyżmy sobie.

Radny Jan Kowal – Rada jest generalnie po co?

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki  – byłem na spotkaniu 
lekarzy i pielęgniarek. Obydwie grupy pracują i w pewnym momencie od pielęgniarek 
wyszło, że zarabiają ok. 1/5 tego, co lekarz. Zagląda ktoś komuś do kieszeni? Radny
Jan Kowal wnosi, że niektórzy pracownicy zarabiają mniej niż diety radnych. Być może 
tak jest,  nie  mówię,  że  nie,  tylko  takie  „kominy”  są  wszędzie.  Zobaczcie  w swoich 
zakładach pracy, jak zarabiają niektórzy, a niektórzy ile w stosunku do niego i jaka jest 
średnia krajowa czy najniższa krajowa. Każdy bez obrzydzenia bierze te pobory i nie 
ogląda się, że Ministerstwo ustaliło takie pobory. Bierze sobie i dobrze prosperuje, tylko 
akurat tam szuka, gdzie go tak bardzo nie dotyczy. Bądźmy uczciwsi. Wszystko ma swoją 
cenę. Każdy musi ponosić pewne koszty, ale nie jestem przeciwko temu. Zróbmy taką 
analizę, przyjrzyjmy się, ale nie zakładajmy z góry i nie róbmy kosmicznych porównań. 
Nie wiadomo co, do czego porównujemy, ponieważ to jest nie do końca uczciwe. Jeżeli 
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dojdziemy do wniosku, że tak ma być, to dojdźmy do tego wniosku w wyniku uczciwej 
analizy,  dyskusji  i  podejmijmy  decyzję,  a  nie  dzisiaj  już  zakładamy,  porównania 
wyciągamy  nie  wiadomo  skąd  i  na  co,  i  już  z  góry  pewne  rzeczy  próbujemy 
przeforsować, założyć i zaklepać. Tak nie może być. Zróbcie analizę, dajcie materiały, 
dajcie dane, zastanówmy się razem i podejmijmy razem decyzję i wtedy nikt nie będzie 
miał pretensji.

Radny Grzegorz Bambuch  – nie widzę też problemu, aby przyszły manager zaczął
od obniżenia stawek lekarskich. Uważam, że jest rynek pracy lekarzy taki, że spokojnie 
może  zrobić  ten  ruch.  Jeżeli  to  jest  racjonalne,  niech  uczyni  ten  ruch,  oczywiście. 
Rozumiem tę inicjatywę, jako inicjatywę, która rzeczywiście pojawiła się w poprzedniej 
kadencji. Jest to chęć obniżenia naszych diet, jako radnych, których nie obowiązuje rynek 
pracy.  Zostaliśmy  wybrani.  Sami  sobie  ustalamy  diety  i  w  związku  z  tym
radny  Jan  Kowal  wystąpił  z  inicjatywą,  aby  diety  były  na  niższym  poziomie.
Wynika to tylko z tego. Są oczywiście porównania, ale to wynika z tego, że sami jako 
radni ustalamy wysokość swoich diet. Radny Jan Kowal uznał, że jest to zbyt wysoki 
poziom i stąd ta inicjatywa.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Bronkiewicz – kolejna tania 
demagogia i nic więcej.

Radny Grzegorz Bambuch – jeżeli jest tania, to zróbmy, żeby wydatki na nas też były 
tanie.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Bronkiewicz – demagogia. 
To jest populina.

Radny  Grzegorz  Bambuch  –  zwraca  się  do  Wiceprzewodniczącego  Rady
Janusza Bronkiewicza: na pewno nie będę w stanie w demagogii z Panem wygrać. Jestem 
o tym przekonany.

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki  – tak, jak mówiłem, 
zbierzcie  dane,  zrobimy  analizę,  poddajmy  to  pod  dyskusję,  głosowanie  i  sprawa 
załatwiona. Po co dzisiaj pewne rzeczy przesądzać, wyciągać jakieś nie wiadomo jakie 
porównania.  Uważam,  że  jest  to  niepotrzebne.  Poczekajmy,  aż  wykonamy  analizy
i będziemy mieli dane.

Radny Jan Kowal – w mojej ocenie powiedziałem dokładnie to, co Przewodniczący 
Rady przed chwilą. Te wszystkie dodatkowe uwagi czy wnioski, każdy ma swoje poglądy 
i je głosi, natomiast nie jest tak, jak Przewodniczący Rady wie i uczestniczył w tych 
rozmowach, że podjąłem ten temat po raz pierwszy. Były także spory. To jest pewna 
kontynuacja moich przekonań. Uważam, że tak jest. Dlatego zwróciłem się z prośba, aby 
wykonać takie analizy, pokazać, jak to wygląda, ponieważ przy poprzedniej uchwale takie 
analizy  na  szybko zostały  wykonane  i  to  wtedy  wyszło.  Sądzę,  że  wykonanie  tego, 
pozwoli nam dojść do sensownego konsensusu.
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Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki  –  jeżeli  mówimy 
uczciwie, to mówmy do końca, ponieważ po co teraz zamazywać pewne sprawy. Tak się 
dziwnie składa,  że zawsze o obniżenie diet  występuje opozycja,  a ci,  którzy są przy 
władzy,  uważają  że  jest  dobrze.  Tak  zawsze  jest,  również  w gminach,  obecny  tutaj 
Wiceprzewodniczący Rady Jan Połeć też to przeżył i wie, jak to jest. Dziwnym trafem, 
zawsze opozycja występuje o obniżenie diet, a ci, którzy akurat są w koalicji rządzącej, 
uważają że jest w porządku. Tak jest, nie ma co się oszukiwać.

Radny Jan Kowal – czy w poprzedniej kadencji byłem w opozycji? Czy występowałem 
o obniżenie diet?

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – jest to wyjątek, który 
potwierdza tę regułę.

Radny Jan Kowal – może jestem wyjątkiem potwierdzającym regułę, ale tak zrobiłem.

Ad. 19

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki  o godz.  12  16 dokonał 
zamknięcia obrad IV Sesji Rady Powiatu Niżańskiego.

Protokołowała: Przewodniczący Rady
             

Magdalena Ryniak   Janusz Nawrocki
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